## 香港環境卓越大獎

Hong Kong Awards for Environmental Excellence

## 鋼獎 Bronze Award

學校 (中學)

Schools (Secondary)



## 東華三院郭一葦中學 TWGHs Kwok Yat Wai College

東華三院郭一葦中學一直致力推動學校的 環境教育工作,並認為環保需要從生活中 著手,讓學生關心周邊的環境,並學習從 生活小節上實踐環保。學校希望誘過滲透的

方式,將綠色概念貫徹於課程及活動之內, 培育學生成為負責任的地球公民。 TWGHs Kwok Yat Wai College is dedicated to giving

TWGHs Kwok Yat Wai College is dedicated to giving impetus to environmental education in the School. It believes that environmental protection should start with daily life, so as to foster students' awareness on the surrounding environment and enable them to practise green living from small acts in everyday life. Through the infiltration of green concept into different school curriculum and activities, the School hopes to nurture their students to be responsible citizens of the earth.



為減少廚餘和即棄餐具,學校新設了「綠色廚房」, 以便現場分飯及使用可重用餐具。學校亦配備了 蒸爐,方便學生翻熱帶回校的午餐盒。

Reducing food waste and disposable cutlery by setting up a new "Green Kitchen" to facilitate on-site meal portioning and the use of reusable cutlery. The School is also equipped with steamers to facilitate students to reheat the lunch boxes which they bring to school.



培養學生養成避免使用即棄塑膠產品的習慣,例如 鼓勵他們自備水樽和善用在各樓層設置的飲水機, 以及要求小食部的承辦商停止售賣膠樽裝飲品及 派發膠飲管。

Developing students' habits in avoiding the use of disposable plastic, such as encouraging students to bring their own water bottles and utilise the water refilling machines installed at all floors, as well as requesting the tuck shop contractor to stop providing bottled drinks and plastic straws.



將環境教育融入學校課程,例如安排學生測試校內 魚菜共生系統的水質,並了解水中生物與植物之間 的共生關係。

Integrating environmental education into the school curriculum, such as arranging students to conduct water testing on the aquaponics system in school and learn about the symbiotic relationship between aquatic organisms and nlants.